
Ruud de Graaf werd compleet verrast op de 

avond waarop hij werd geridderd in de Orde van 

Oranje-Nassau. Hij wist van niets, maar was zeer 

vereerd: “Ook omdat tijdens de avond bijvoor-

beeld 85 theaters vertegenwoordigd waren en de 

nodige artiesten graag wilden komen optreden. 

Dat maakt me ook echt extra trots. De motivatie 

dat ik de onderscheiding heb gekregen omdat ik 

het Nederlandse cultuurgoed probeer te bewaken 

geeft me natuurlijk ook een bijzonder goed gevoel. 

Dat is namelijk niet niks.” 

Toen De Graaf ruim dertig jaar geleden de eerste 

stappen in de muziekwereld zette, kon hij het al-

lemaal nog niet vermoeden. “Samen met mijn 

goede vriend Dick Kooiman was ik verbonden aan 

een jeugdsociëteit. We gingen de wereld wel even 

verbeteren, maar kwamen in plaats daarvan een 

beetje in de muziekwereld terecht. We hadden ner-

gens verstand van natuurlijk, maar beschikten wel 

over gezond verstand en daarmee bleek je al een 

heel eind te komen. Zo gingen we op een gegeven 

moment bandjes regelen en kwamen we in con-

tact met VARA’s Willem van Beusekom, met wie 

we in 1979 het festival Flaterpop gingen doen. Dat 

bleek ineens een groot succes te zijn en vanaf dat 

moment ging het snel. Polle Eduard vroeg of ik zijn 

zaken wilde doen en ik leerde al snel Frank van der 

Meijden kennen, die manager van Doe Maar was. 

Met hem ben ik toen ook gaan samenwerken. We 

hebben samen bijvoorbeeld Flairck gedaan, waar-

mee we ook al snel internationaal zijn gegaan. De 

muziekkant van het bedrijf is toen heel sterk ge-

groeid, maar we zagen de theaterkant toch wel als 

een stabielere factor.” De Frank Boeijen Groep was 

indertijd zo’n beetje de eerste popgroep die de 

theaters in ging, maar ook Flairck volgde al snel: 

“Dat was meteen een knoepert van een hit”, aldus 

De Graaf. De samenwerking met Van der Meijden 

bleef bestaan, maar in 1990 gingen beide heren 

hun eigen weg. De Graaf: “Ik heb het bedrijf ver-

volgens bewust verder uitgebouwd middels allerlei 

vormen van samenwerking, zowel op het gebied 

van eigen producties, als met producties die we 

kant en klaar inkochten. Zo is ruim tien jaar gele-

den ook de samenwerking met Hans Cornelissen 

ontstaan, waarmee we producties als Pietje Bell, 

Zeg ‘ns Aaa en Op hoop van Zegen hebben ge-

maakt. En met Peter Ultee heb ik bijvoorbeeld de 

hele Afrika- en operakant ontwikkeld.”

Ruggengraat

Een veelvoorkomend probleem bij mensen die 

artistiek bevlogen zijn, is dat ze dan de zake-

lijke kant minder goed op de rit hebben. “Ik zeg 

hier juist altijd dat de boekhouding, de fi nanci-

ele kant, de ruggengraat van het bedrijf is. Als je 

dat niet op orde hebt dan kun je het vergeten. Ik 

heb zelf een fi nanciële opleiding genoten en heb 

daar altijd goed op gelet. Wat dat betreft hebben 

we altijd een goede verdeling van de taken ge-

had. Ondertussen doe ik dat natuurlijk ook al lang 

niet meer alleen. We hebben hier nu Suzanne van 

Dommelen als fi nancieel directeur, die de touw-

tjes strak in handen heeft. Dat moet ook wel als je 

jaarlijks zo’n 2500 voorstellingen per jaar doet in 

Nederland.” Volgens De Graaf was het niet al te 

moeilijk om de weg te vinden in de muziek- en the-

aterwereld: “Je groeit er in. Ik was met Frank van 

der Meijden en Rob de Jong een drie-eenheid. Rob 

deed Toontje Lager en Frank deed Doe Maar en 

het Goede Doel. Zelf zat ik meer aan de fi nanciële 

en organisatorische kant. Maar wisten wij veel….

je kan het in ieder geval echt niet meer vergelijken 

met nu. Toen was het pionieren geblazen. We wa-

ren het allemaal aan het ontdekken en dat is uit-

eindelijk gaan evolueren.”   

Tot elkaar veroordeeld

Intussen zijn we enkele decennia verder en is het 

‘bedrijf Ruud de Graaf’ in Nederland de groot-

ste op het gebied van buitenlandse producties. 

“Natuurlijk willen we ook meespelen op de mu-

sicalmarkt, maar het accent ligt inderdaad bij die 

buitenlandse producties die we naar Nederland 

halen”, legt hij zelf uit. “Andersom zijn we ook 

bezig om via ons netwerk Nederlandse produc-

ties als Flairck, African Mama’s en Slagerij van 

Kampen naar het buitenland te brengen. Dat net-

werk is sowieso ontzettend belangrijk. Hans de 

Visser houdt wat dat betreft met name de festivals 

in Europa in de gaten. We werken samen met het 

festival van Avignon en hebben een eigen kan-

toor op het festival van Edinburgh, maar er is bij-

voorbeeld ook samenwerking met de festivals van 

Toronto en Adelaide. Via die festivals kom je uit bij 

mooie internationale producties van hoge kwali-

teit. Daarmee kun je jezelf onderscheiden in een 

markt die op het moment in Nederland gewoon 

moeilijk is. Je ziet bijvoorbeeld een verschuiving 

in de kaartverkoop. Mensen gaan nog wel naar de 

theaters, maar besluiten vaak pas last minute waar 

Ruud de Graaf:

Impresario en theaterproducent Ruud de Graaf werd afgelopen jaar geridderd tijdens een verrassingsavond in Schouwburg De Nieuwe 

Doelen. De Graaf vierde tevens zijn dertigjarig jubileum en kreeg de onderscheiding omdat hij al die tijd al mede verantwoordelijk is 

voor het behoud van het Nederlands Cultureel Erfgoed. Het zorgt voor meer dan voldoende gespreksstof, zo blijkt bij een ontmoeting 

met de energieke De Graaf: “We hebben geen idee hoe goed we het hebben in de Nederlandse theaterwereld.” 

“ZE ZIJN ECHT NOG 
NIET VAN ME AF” 
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ze heen gaan. Ook wij hebben daar last van en dat 

is ook logisch als je meerdere producten hebt en 

de marketingbudgetten niet tot de hemel reiken. 

Je moet daar creatief mee omgaan en zorgen dat 

je samenwerking met de theaters goed is. Je moet 

niet alleen de theaters met de problemen opzade-

len, maar andersom moet het ook niet alleen bij 

ons komen te liggen.” Er moet volgens De Graaf 

een balans in gevonden worden: “Zowel de pro-

ducenten als de afnemers moeten bereid zijn een 

stukje van het risico te dragen – we hebben elkaar 

namelijk ook gewoon nodig. Als wij het niet ma-

ken, dan blijven de theaters natuurlijk leeg, maar 

als er geen theaters zijn, dan hebben wij ook niks 

om te maken. Je bent tot elkaar veroordeeld, in de 

goede zin van het woord.” 

Kritisch

Toch moeten we met zijn allen de recessie vooral 

niet gaan ‘overdramatiseren’, aldus De Graaf: “Het 

is namelijk wel eens goed om mensen weer even 

met de voeten op aarde te zetten. Er is in ons vak 

natuurlijk veel concurrentie. Het gaat allemaal 

maar om die bezoeker die het geld maar één keer 

kan uitgeven. Gelukkig merk je dat de bezoeker 

kritisch is geworden in zijn keuzes en daarom is het 

goed om in je publieksbenadering af te wijken van 

anderen. Wij hebben ervoor gekozen om op musi-

calgebied zo veel mogelijk originele Nederlandse 

producten te maken. Bovendien richten we ons 

dan niet alleen op de echt grote schouwburgen. 

Onze reismusicals zijn zo gemaakt dat ze ook in 

een plaats als Stadskanaal kunnen staan. Bij Op 

hoop van Zegen hadden we een groot en een klein 

decor, dat we afhankelijk van de grootte van het 

podium konden inzetten. Op die manier kunnen we 

dan ‘de provincie’ ook bedienen. Je onderscheidt je 

op die manier en die formule blijkt te werken.” 

Toegangsprijzen

De Graaf noemt Nederland een buitengewoon pio-

niersland met een aparte theatercultuur, waarin de 

nodige veranderingen gaande zijn: “Ik denk dat er 

over een aantal jaar een paar grote conglomeraties 

van bedrijven over zijn. De markt is namelijk wel 

zelfregulerend. Ook belangrijk zijn de opdrachten 

die de theaters meekrijgen van de lokale overhe-

den. Theaters worden voorzichtiger met inkopen, 

maar een stad als Amsterdam heeft zich goed ge-

profi leerd. Het is goed dat De la Mar er weer bij 

komt. Ik denk wel dat een podium als Carré het 

niet makkelijk gaat krijgen. Ik denk dat daar het 

beleid op de schop moet op het gebied van mar-

keting en toegangsprijzen. Maar die podia kun-

nen elkaar ook versterken. Ik weet dat tussen de 

Stadsschouwburg en De la Mar een goede samen-

werking aan het ontstaan is. Het publiek wordt 

kritischer en kijkt dan ook naar toegangsprijzen 

en niet alleen naar namen. Dat heeft niet alleen 

betrekking op Carré, maar dat moet je algemeen 

trekken. Als je hoge toegangsprijzen hebt, dan heb 

je een probleem. Wij kijken daar ook kritisch naar 

en ik neem aan dat mijn collega’s/concurrenten dat 

ook doen. Als je 20% minder bezoekers trekt, dan 

komt dat al snel neer op een dikke vijftigduizend 

kaarten die minder verkocht worden op een tour-

nee. Het is een interessante ontwikkeling waarbij 

de branche heel goed moet kijken naar de moge-

lijkheden en onmogelijkheden.” 

Magie

Ruud de Graaf benadrukt dat het belangrijk is om 

te weten wat er in het vak gebeurt: “Tunnelvisie is 

het grootste gevaar. Je moet blijven rondkijken en 

daarom is het zo belangrijk dat je met je collega’s 

– ook al zijn het concurrenten – blijft communi-

ceren. Die bereidheid is er ook van weerskanten. 

We zijn kritisch op elkaar en maken ook heus wel 

eens ruzie, maar er is altijd wederzijds respect. 

Ons systeem dwingt ons ook om dat soort over-

leg met elkaar te hebben. Je primeurtjes scherm 

je natuurlijk af, maar respect is er zeker.” Over het 

niveau in Nederland is De Graaf enthousiast: “Het 

land barst van het talent, zowel voor als achter 

de schermen. We hebben de allerbeste techni-

ci en onze theaters hebben de beste faciliteiten. 

We hebben geen idee hoe goed we het hebben in 

Nederland…we hebben het namelijk écht fantas-

tisch. Ik kom over de hele wereld en nergens is het 

zo goed voor elkaar als hier. Daar moeten we trots 

op zijn en vooral een goed gevoel bij hebben.” De 

Graaf heeft sowieso een goed gevoel wanneer het 

op zijn vak aankomt. “De magie van ons vak is wat 

het zo mooi maakt. Niet het gekissebis over wie de 

meeste kaarten verkoopt, maar de liefde om het 

vak te willen beoefenen. Het feit dat wij dit mogen 

doen maakt ons gelukkig en zo moet het volgens 

mij ook zijn. Ik zou in ieder geval nooit meer iets 

anders willen. Mijn hele leven is er op ingericht en 

ik weet dat ik wat dat betreft nooit concessies zal 

doen. Als je dat stukje magie niet voelt, dan moet 

je weg gaan uit het vak. Ik voel het nog steeds. 

Laatst zag ik een voorstelling die zo mooi was dat 

het me echt ontroerde. Zolang ik dat nog voel zal 

ik het blijven doen. Ook zo’n onderscheiding sti-

muleert natuurlijk weer fl ink. Ze zijn dus echt nog 

niet van me af….”  

“Het land barst van het talent, zowel 
voor als achter de schermen. We 
hebben de allerbeste technici en onze 
theaters hebben de beste faciliteiten."
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Verkoop&Verhuur

ZIE ONS OP DE VAKBEURS 

THEATERTECHNIEK STAND 502
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www.theatex.nl
Theatex textiel en theater-inrichting
Voorbancken 5   |   3645 GV Vinkeveen   |   Nederland
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Vlamwerende toneelgordijnen - Akoestische gordijnen - Linnen en PVC tape 

Verduisteringsstof - Horizondoeken - Grondkleden - Decorstoffen - Dansvinyl  

Electrische railgarnituren - Projectieschermen - Vlamvrije plastics 

Railgarnituren - Glasweefsels - Praktikabels - Kaasdoek en Gazen

De firma Theatex bestaat al ruim 50 jaar en is gestart met de inrichting van 
schouwburgen, culturele centra, dorpshuizen, scholen etc. Tevens ging 
Theatex zich richten op het leveren van nieuwe theaterstoffen voor decor 
o.a. breedweefsels. 

Theatex heeft zich verder sterk ontwikkeld in de theaterwereld door 
steeds weer nieuwe en hoogwaardige produkten in het assortiment op te 
nemen. Door onze grote kennis en ervaring met architecten,film- en tv-
producenten,ontwerpers en kunstenaars kunnen wij altijd het beeld 
realiseren dat voor ogen staat.


